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Institutu rehabilitace zrakově postižených chybí peníze

7.8.2008, 19:00, pořad: Události

Iveta TOUŠLOVÁ, moderátorka
--------------------
Nevidomí, zrakově postižení nebo také instruktoři, kteří jim pomáhají tento handicap zvládnout, zřejmě přijdou o jedno
z míst, v němž se postižení učili samostatně žít. Institutu rehabilitace zrakově postižených totiž zvoní hrana. Už nemá
ani korunu a ministerstvo školství mu letos neschválilo žádné dotace.

Tereza KRÁSENSKÁ, redaktorka
--------------------
Prázdné místnosti, věci zabalené v krabicích, tak vypadá konec Institutu rehabilitace zrakově postižených, který fungoval
čtrnáct let. Chybí tři miliony korun, končí klienti i instruktoři.

Pavel WIENER, ředitel, Institut rehabilitace zrakově postižených
--------------------
Není mi jasné třeba, kdo bude ty odborníky školit, když podle vlastních materiálů ministerstva školství pouze náš institut
je oprávněn tyto lidi připravovat.

Eva ŠVECOVÁ, zástupkyně ředitele, Domov pro zrakově postižené Palata
--------------------
Nebudou kvalifikovaní odborníci. No, znamená to, že vlastně ztratíme odbornost a vlastně tím může dojít i k vlastně
zhoršení kvality služeb.

Tereza KRÁSENSKÁ, redaktorka
--------------------
To poznala Renata Rucká. Oslepla před deseti lety. Do institutu se dostala až dva roky poté.

Renata RUCKÁ
--------------------
Daleko horší, než oslepnout, je dostat se do péče nekvalifikované a nekomplexní, protože pak si musí člověk v podstatě
pomoct sám.

Tereza KRÁSENSKÁ, redaktorka
--------------------
Šance na záchranu institutu v květnu poskytla 1. lékařská fakulta Univerzity Karlovy, když ho pod sebe začlenila. Na
jeho provoz ale nemá peníze.

Tomáš ZIMA, děkan, 1. lékařská fakulta UK, Praha
--------------------
Financování musí být vlastně mimo rozpočet fakulty, to znamená ze zdrojů programu buď ministerstva školství nebo
ministerstva práce a sociálních věcí.

Tereza KRÁSENSKÁ, redaktorka
--------------------
Ministerstvo školství ale tvrdí, že nemá vůči institutu žádné závazky, protože neposkytuje oficiálně akreditovaný studijní
program. V krajním případě je nakonec ochotné pomoct, čeká ale na písemnou žádost rektora.
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Kateřina BÖHMOVÁ, mluvčí, Ministerstvo školství, mládeže a tělovýchovy
--------------------
Bez této žádosti tam samozřejmě ty peníze nemůžeme pustit.

Tereza KRÁSENSKÁ, redaktorka
--------------------
Pokud ministerstvo školství nakonec institutu peníze poskytne, bude jen na druhé pololetí letošního roku. Prvního ledna
tak začnou problémy s financováním nanovo. Tereza Krásenská, Česká televize.


